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BRMG-KRW-X.0012.7.2016 
 
 

Protokół Nr 27-7/2016 
z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 28 kwietnia 2016 roku (czwartek), rozpoczęte o godz. 8: 00, 
w sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 27 posiedzenie, powitał zebranych, 
podziękował za punktualne przybycie na posiedzenie Komisji, i poinformował, 
że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ponieważ nie było uwag zaproponował przyjęcie następującego porządku 
obrad Komisji: 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska – druk nr 675 – w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - 
druk nr 676 – w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska 
- druk nr 628. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
4. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 

 
Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty jednogłośnie - 5 głosami za. 

 
 

PUNKT – 1 
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Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 
675 – w zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 623 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 kwietnia 
2016r. Sprawa: BRMG - S.0006.123.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 675 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że zmienia się takie przedsięwzięcie jak: 
Gdański Szlak Wodociągowy. W związku z podpisaniem umowy o 
dofinansowanie, liderem tego projektu jest Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo Kanalizacyjna, a miasto jest partnerem, i wkład miasta w ten 
projekt musi ulec zmianie ze względu na to, że zostało przyznane 
dofinansowanie w kwocie 70%, a nie jak wcześniej zakładano 75%. I też 
wprowadzamy środki z Unii Europejskiej, które będą finansowały ten projekt. 
Łączna wartość projektu wynosi 1.333 tysiące złotych. W 2016 roku jest 100 
tysięcy złotych, a w roku 2017 kwota 1.233 tysiące złotych. W ramach tego 
projektu będzie wykonane zagospodarowanie terenów wokół zbiorników wody 
pitnej, wytypowanych dla Gdańskiego Szlaku Wodociągowego tj. zbiornika 
Kazimierz na Wyspie Sobieszewskiej, nieczynnych zbiorników Stara Orunia i 
Stary Sobieski.  
 
Wprowadzane są do WPF dwa nowe przedsięwzięcia: Pomorskie Szlaki Kajakowe 
i Rozwój Oferty Turystyki Wodnej w obszarze Pętli Żuławskiej Zatoki Gdańskiej. 
Na sesji w marcu państwo radni podjęliście uchwałę o partnerstwie miasta 
Gdańska z gminami ościennymi w realizacji tych przedsięwzięć. Pomorskie 
Szlaki Kajakowe, wprowadzamy w tej chwili wkład własny w wysokości 25%, bo 
możliwość dofinansowania jest 75%. Okres realizacji tego projektu, lata 2016-
2018. Wkład własny 307 tysięcy złotych. W ramach tego projektu zrealizowane 
zostaną pomosty, taka infrastruktura kajakowa w różnych lokalizacjach miasta 
Gdańska. Lokalizacje te są wypisane w uzasadnieniu projektu uchwały i ich już 
nie będę cytowała. Natomiast w ramach tego drugiego projektu, którego 
wartość całkowitą oszacowano na kwotę 26.814 tysięcy złotych, który będzie 
realizowany w latach 2016-2019. W ramach tego przedsięwzięcia planuje się 
wykonanie infrastruktury żeglarskiej w lokalizacjach: Sobieszewo, Świbno, 
Kanał na Stępce i Górki Zachodnie. Ponadto w związku z przesunięciem terminu 
realizacji budowa ul. Swojskiej, to zadanie miało być zrealizowane tylko i 
wyłącznie w roku 2016, ale po przeprowadzeniu analizy wynikła konieczność 
uzyskania dla tego zadania pozwolenia wodno-prawnego oraz decyzji 
środowiskowej, będzie ono zrealizowane w dwóch latach, w roku 2016 i 2017. 
Kwota wcześniej zaplanowana w wysokości 930 tysięcy złotych zostanie 
przeniesiona na rok 2017, czyli okres realizacji tego przedsięwzięcia się 
wydłuży. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
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Jeśli chodzi o zadanie Gdański Szlak Wodociągowy, które wykonuje GIWK, 
rozumiem, że trzeba dołożyć środków, bo jest mniejsze dofinansowanie niż 
zakładano? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak.  
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Zwiększa się 200 tysięcy złotych wkład Gdańska. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, ale GIWK swoje proporcje tez zwiększa.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie 
działania Komisji - druk nr 675. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 675 - w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 27-7/54/8/2016 

 

 

PUNKT - 2 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 676 – 
w zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 676 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
Sprawa: BRMG - S.0006.124.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 624- w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, o których mówiłam 
przy omawianiu WPF, dokonuje się w budżecie jeszcze jednej zmiany 
dotyczącej modernizacji nabrzeży wzdłuż ulicy Długie Pobrzeże i ul. 
Straganiarskiej. W ramach dodatkowych środków w wysokości 600 tysięcy 
złotych, które chcemy przeznaczyć proponowane będzie w wyniku 
przeprowadzonej analizy niezbędna wymiana i uzupełnienie elementów 
konstrukcyjnych budowli z jednoczesnym zwiększeniem bezpieczeństwa 
użytkowników nabrzeży, tj. cumowania jednostek pływających oraz da się 
wydłużyć czas eksploatacji tego nabrzeża. 
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Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Na ul. Straganiarskiej, jakie tam nabrzeża, bo to taka romantyczna nieduża 
ulica jest? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest tzw. Długie Pobrzeże i Pobrzeże Rybackie.  
 

 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Czyli ta część od strony Straganiarskiej, to nabrzeże. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 676 – w zakresie działania 
Komisji. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 676 - w zakresie działania 
Komisji. Opinia Nr 27-7/55/9/2016 

 
 

PUNKT - 3 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska - druk nr 628. 
Oryginał projektu uchwały – druk nr 628 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.76.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 628 powiedział 
m.in., że samą procedurę Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych znamy. Ten 
projekt uchwały wprowadza, po pierwsze tekst jednolity. Natomiast 
najważniejsze zmiany, które proponujemy to zmiana wysokości dofinansowania 
w przypadku, gdy inicjatorem jest osoba prawna.  
 
Do tej pory w Lokalnych Inicjatywach dla osób prawnych były tzw. Widełki, czyli 
można było dostać dofinansowanie od dolnej granicy, jaką była wysokość 
aktualnie obowiązującego podatku VAT, czyli 23%, a górną granicą było 70%. 
Natomiast dla osób fizycznych była granica również do 70%, a teraz 
chcielibyśmy wprowadzić pewne rozróżnienie dla osób prawnych, żeby ta górna 
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granica jednak była 50%. Z osobami prawnymi dużo jest w tej chwili projektów 
partnerskich, gdzie podobne rozwiązania wprowadzamy, więc, żeby tu było 
podobnie w Lokalnych Inicjatywach proponujemy obniżyć dla osób prawnych 
pułap do 50%. Są tutaj w tym tekście przy okazji tego projektu uchwały pewne 
kosmetyczne poprawki, i też jeszcze regulujemy sprawy związane z 
wnoszeniem wkładu rzeczowego, bo Lokalne Inicjatywy to dopuszczają, a tu w 
tym przypadku kwestia taksy notarialnej, tego typu opłat jest uregulowana, i 
podobnie z nadzorem autorskim, który będzie regulowany proporcjonalnie tak 
jak dofinansowanie w Lokalnych Inicjatywach. Tak z grubsza wygląda ta zmian, 
czyli teks jednolity regulaminu, trochę zmian kosmetycznych plus ta 
najważniejsza związana z % dofinansowania dla osób prawnych. Dziękuję 
bardzo. 

 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Ile było podmiotów w ostatnim czasie, osób prawnych, które korzystały z tego 
dofinansowania, czyli między 50% a 70%? 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeśli chodzi o osoby prawne, to na przykład ta edycja, która w tym roku się 
dzieje, bo jak państwo pamiętają nabór tegoroczny jest na rok przyszły. W tym 
roku dzieją się dwie inicjatywy. W obu przypadkach jest to osoba prawna, są to 
osoby prawne.  
 
Osoby fizyczne zdarzają nam się stosunkowo rzadko, chociaż, jeśli chodzi o 
Lokalne Inicjatywy to w tej chwili nawet nie mamy wydzielanej wcześniej puli 
środków, tylko bardziej po wnioskach, które wpłyną i ich ocenie jesteśmy w 
stanie dopasować kwotę, która jest potrzebna do podpisania umów, czyli tych 
osób prawnych jest większość, jeśli chodzi o porównania. Nie pamiętam 
zestawienia kolejnych lat wstecz, ale mniej więcej osoby prawne są 
zainteresowane. Ten procent, który chcieliśmy wprowadzić jest przede 
wszystkim z punktu widzenia osób prawnych, szczególnie deweloperów, no 
tutaj zdecydowanie są inne możliwości finansowania niż osoby fizycznej, więc 
stąd to podniesienie i namówienie. A z drugiej strony w osobach prawnych dolną 
granicą jest wysokość podatku VAT, bo były przypadki, kiedy po wyliczeniu 
punktów inicjator rezygnował, bo bardziej mu się opłacało zrobić samemu i 
chociaż zwrot VAT pozyskać, dlatego te widełki.  
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
A jaka to jest korzyść, bo rozumiem, że to jest korzyść finansowa dla miasta? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Oczywiście, bo Lokalne Inicjatywy działają na takiej zasadzie, że po prostu jest 
dodatkowa pula i warunkiem jest teren gminy, warunkiem jest zadanie takie, 
które normalnie należy do gminy, gmina by je zrobiła, ale jak byśmy ją wstawili 
w takiej kolejce, no to by czekało na swoją kolej, a tutaj jest inicjator, który 
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musi zrobić dokumentację i musi wnieść wkład własny. Jest to po prostu 
przyspieszenie wykonania danego zadania.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie Lokalnych 
Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska - druk nr 628. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 676 - w zakresie działania 
Komisji. Opinia Nr 27-7/56/10/2016 

 
 

PUNKT - 4 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Szanowni Państwo. Pan Bogdan Oleszek, Przewodniczący Rady Miasta zwrócił 
się do Komisji o wyznaczenie jednego przedstawiciela z naszej Komisji do 
komisji „pomnikowej”. Pismo BPK-I.414/206/2016.MS (Doc-Man 76321) z 
dnia 4 marca 2016r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ustalenia Komisji: 
 
Głosowanie: 

Komisja 4 głosami za- jednogłośnie wyznaczyła Radnego Adama Nierodę do prac 
w komisji, która do końca obecnej kadencji Rady Miasta Gdańska rozpatrywać 
będzie napływające wnioski dotyczące wznoszenia pomników na terenie 
Gdańska - Uchwała Nr XVII/509/15 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 grudnia 2015r. 
Radny Adam Nieroda nie wziął udziału w głosowaniu.  Pismo BRMG-KZR-X.0012.7-
6.2016.EWD. 131629 stanowi załącznik nr 5 do protokołu 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. 
Następnie zaproponował, żeby Komisja w miesiącu maju odbyła dwa 
posiedzenia, tj. oprócz posiedzenia zaplanowanego na dzień 16 maja. 
Najprawdopodobniej będzie to 9 maja. Na tym posiedzeniu Komisja 
rozpatrzyłaby sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gdańska za 2015 roku 
– w zakresie działania Komisji.  Natomiast drugie posiedzenie dnia 16 maja 
będzie posiedzenie merytorycznym, bo trzeba wrócić do tematu Brzeźna. 
 
Komisja po krótkiej dyskusji ustaliła, że w miesiącu maju odbędzie posiedzenie 
będzie 9 maja 2016 o godz. 16.00 i 16 maja 2016 roku.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
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Dziękuję bardzo. Nie ma więcej spraw ze strony członków Komisji. Dziękuję 
bardzo za czynny udział w posiedzeniu Komisji. Porządek obrad został 
wyczerpany, zamykam posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 8:25.  

 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 
 
 

Adam Nieroda 
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 


